

Title (en)

Method and device for treating the cover of a multiple-leaf product, such as a book, before assembling cover and product.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zur Behandlung des Einbandes eines mehrblättrigen Erzeugnisses vor dem Zusammenfügen von Einband und Erzeugnis.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour le traitement de la couverture d'un ouvrage à feuillets multiples tel qu'un livre, préalablement à l'assemblage de cette couverture et de cet ouvrage.

Publication

EP 0540404 A1 19930505 (FR)

Application

EP 92402900 A 19921026

Priority

FR 9113248 A 19911028

Abstract (en)

The invention relates to a method for treating the cover of a multiple-leaf product, such as a book, before assembling this cover and this product, this cover comprising at least one internal reinforcement element, e.g. a sheet of cardboard, this treatment being intended in particular to avoid subsequent warping of the cover, of the type known in the art by the term "tiling". According to the invention, this cover (1) is heated to a temperature lying between 40 and 120 DEG C, and preferably between 50 and 95 DEG C, the cover thus heated is then passed through a bending device (6, 7), with a view to bending it when hot, in particular with a concavity turned inwards to the product, optionally followed by a second bending, but with the cover inverted, so that it is flattened when hot. The cover thus bent when hot no longer exhibits a tendency to become deformed. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention concerne un procédé de traitement de la couverture d'un ouvrage à feuillets multiples tel qu'un livre, préalablement à l'assemblage de cette couverture et de cet ouvrage, cette couverture comprenant au moins un élément de renfort interne, p. ex. une feuille de carton, ce traitement étant notamment destiné à éviter un gauchissement ultérieur de la couverture, du type désigné dans la technique par le terme de "tuilage". Selon l'invention, on chauffe cette couverture (1) jusqu'à une température comprise entre 40 et 120°C et, de préférence, entre 50 et 95°C, on fait ensuite passer la couverture ainsi chauffée dans un dispositif de cambrage (6,7), en vue de lui imprimer à chaud un cambrage, notamment à concavité tournée vers l'intérieur de l'ouvrage, éventuellement suivie d'un seconde cambrage, mais avec la couverture retournée, de manière qu'elle soit aplatie à chaud. La couverture ainsi cambrée à chaud n'a plus tendance à se déformer. <IMAGE>

IPC 1-7

B42C 7/00

IPC 8 full level

B42C 7/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

B42C 7/00 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 4586917 A 19860506 - ROBINSON DANIEL T [US]
- [A] DE 1411027 A1 19681003 - LEIPZIGER BUCHBINDEREIMASCHINE

Designated contracting state (EPC)

DE FR SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0540404 A1 19930505; FI 924874 A0 19921027; FI 924874 A 19930429; FR 2682917 A1 19930430; FR 2682917 B1 19940121

DOCDB simple family (application)

EP 92402900 A 19921026; FI 924874 A 19921027; FR 9113248 A 19911028